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Het effect van piekbelasters op hun directe omgeving lijkt beperkt. Het gaat te ver om het rapport 
weer te geven maar in het persbericht van de UvA wordt het de essentie als volgt weergegeven: 
In opdracht van het Mesdag Zuivelfonds hebben onderzoekers van de Universiteit van Amsterdam 
gemeten in welke cirkel rond melkveebedrijven de uitgestoten stikstof neerkomt. Verreweg het 
grootste deel van de uitgestoten stikstof (≈ 90%) komt in hogere luchtlagen van de atmosfeer 
terecht, en zal elders neerslaan. Binnen het gemeten gebied met een straal van 500 meter rond de 
boerderij, slaat het grootste deel van het resterende deel (≈ 10%) neer binnen een straal van 100 
meter. Deze uitkomsten zijn in overeenstemming met eerder onderzoek en de modellen van het 
RIVM. 
 

Nu kunnen we wel flauw doen en zeggen ‘wiens brood men eet ….’ etc. of ‘het is ook maar een 
mening’ maar dat doen we uiteraard niet. Wetenschappers hebben al jaren vele uitstekende 
rapporten geschreven en hun eerste waarschuwingen m.b.t. het ontstaan van een mest- (en dus) 
stikstofprobleem werden al in de jaren 90 gegeven! Hun gelijk is inmiddels meer dan bewezen 
gezien de deplorabele staat van de natuur en de grote afname van de biodiversiteit. 
 

De onderzoekers formuleren hun bevindingen voorzichtig omdat ze het RIVM en de overheid 
kennelijk niet voor het hoofd willen stoten, maar ze zeggen wel degelijk dat het beroemde 
rekenmodel Aerius, op geen enkele wijze gevalideerd kon worden. Ze zeggen het niet hardop 
maar deze constatering ondergraaft het piekbelastersbeleid van de minister. Er is inmiddels de 
nodige discussie ontstaan maar het is duidelijk dat het veel meer dan alleen om de piekbelasters 
bij natuurgebieden gaat. Heel Nederland ligt onder de ammoniakdeken en de stikstofemissie zal 
drastisch omlaag moeten.  
Als u zich de grafiek met de emissies per sector**) nog herinnert dan weet u dat zo’n 40 tot 45% uit 
de landbouw afkomstig is. Hoewel het, via innovatie 25 jaar al niet gelukt is, pleit een deel van de 
sector er nog steeds voor. Voor de echte aanpak zal het aantal dieren toch echt drastisch moeten 
verminderen. Wat ons betreft gaat NL voor grondgebonden familiebedrijven. Als het even kan 
biologisch en producerend voor de regionale markt.  
 
*)  Stikstofuitstoot vormt in de lucht ammoniak 
**) Verdeling per sector in 2016 

 
 
 
ERFAFSCHEIDINGEN 
 

Noordrand Ossendrecht 
De nieuwe woonwijk in Ossendrecht was destijds het paradepaardje van toenmalig wethouder 
Hans de Waal. Het moest een duurzame groene wijk worden. Geen gasaansluiting (toen nog niet 
verplicht) en veel groen. We speelden er o.a. op in met onze suggestie dan ook groene 
afscheidingen op te nemen en die werd gehonoreerd.  
Tijdens de voorlichtingsavond werden prachtige plaatjes geprojecteerd en op één er van stond dan 
ook ‘Hagen als erfafscheiding’ met daarbij foto’s van o.a. mooie groene haagbeuken. Het is 
inderdaad een fraai, duurzaam wijkje geworden waar mensen met plezier zullen wonen. Maar als u 
eens poolshoogte gaat nemen zult u zien dat er van die groene hagen weinig terecht gekomen is.  
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Bijna allemaal grote hekken met vaak wel wat groens (zelfs één met van die groen/zwarte plastic 
lappen), maar van ons idee ‘mooie  hagen als ideale snelweg voor plant en dier’, is weinig terecht 
gekomen. We voelen ons eigenlijk wel een beetje gepiepeld. 
 

 
Presentatie 13 juli 2017 – voorbeelden van een goed idee 

 
Kavelpaspoort 
Als een ander goed idee van ons ook overgenomen zou zijn was deze lelijkheid nooit mogelijk 
geweest. We hebben voorgesteld het zogenaamde ‘kavelpaspoort’ in te voeren. 
Een idee dat we ‘gepikt’ hebben van o.a. de gemeente Zundert, niks nieuws onder de zon dus. Per 
kavel wordt op een ‘A-4tje’ aangegeven waaraan de koper zich heeft te houden. De eigenaar weet 
direct en heel precies wat mag en niet mag. 
‘Hagen als erfafscheiding’ had dus heel simpel geborgd kunnen worden. Net als een aantal andere 
zaken die we in het kader van de duurzame woonwijk hebben afgesproken. Zoals bijvoorbeeld: 
geen pelletkachel of open haard als hoofdverwarming.  
 

Borging 
Ook voor het hele plan zijn zo een aantal afspraken gemaakt.  
Bijvoorbeeld: verhouding bebouwd/ onbebouwd 30/70 voor overgang naar natuur, ruime 
bufferzone naar natura 2000 gebied ten noorden van de wijk, gebruik gerecyclede materiaal voor 
aanleg wegen/ paden in openbaar gebied, herstel Wal en opvang regenwater zichtbaar maken in 
openbaar gebied, hoogwaardige inrichting openbaar groen met aandacht voor duurzaam/ 
onderhoudsarm beheer, beeldkwaliteitsplan woningen en groen zodat kwaliteit wordt vastgelegd, 
goede kopers begeleiding met name op het punt van het ontwerpen van een duurzame woning. 
Om e.e.a. te borgen spraken we af: 
‘Sommige zaken worden in het bestemmingsplan vastgelegd en andere zaken zullen we 
privaatrechtelijk in de koopovereenkomsten regelen’. 
Een evaluatie moet maar eens uitwijzen wat er van terecht gekomen is maar duidelijk is al dat het 
nut van een kavelpaspoort overduidelijk is aangetoond. Ons pleidooi er voor gaan we dan ook 
herhalen. 
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ERFAFSCHEIDINGEN (vervolg) 
 

Groeve Boudewijn 
Waar eens de kalkzandsteenfabriek stond is een nieuwe woonwijk ontstaan. Naast mooie sociale 
huurwoningen zijn er ook grote villa’s gebouwd. ‘Hagen als erfafscheiding’ is in dit plan vast geen 
voorschrift geweest. Er staan me toch een aantal grafhekken. Dat eigenaren hun kapitale pand 
verstoppen achter grote hekken bekleed met van die zwart/groene plastic lappen, onbegrijpelijk en 
wij vinden het onvoorstelbaar dat de gemeente zoiets toestaat. Het zijn geslaagde imitaties van 
een misdaadlocatie!  
Eigenaren moet je uiteraard de nodige vrijheid gunnen maar dit moet je toch niet willen.  
In het overleg met de gemeente zullen we dit zeker (weer) aankaarten. 

 

 
 

 
   Wat zou hier gebeurd zijn? 
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WINDTURBINES KABELJAUWBEEK 
 

Eneco heeft al weer een aantal jaren geleden 5 turbines geplaatst. Om in de vergunning fase te 
voorkomen dat een uitgebreid Milieu effect rapport (MER) gemaakt zou moeten worden is de 
capaciteit per turbine bepaald op 2,9 MW waardoor de capaciteit van het totale project net onder 
de 15 MW bleef en, u raadt het al, dat is de grens waaronder geen uitgebreid rapport nodig is. We 
hebben ons daar destijds al druk om gemaakt maar dat mocht niet baten. Onlangs werden we, op 
aandringen van wethouder de Heer, door ENECO uitgenodigd voor een overleg. En u raadt het 
misschien al weer, ENECO wil nu de capaciteit verhogen. Dat schijnt simpel te zijn. Door de stand 
van de wieken wat te veranderen kan de capaciteit opgekrikt worden tot (naar verwachting) totaal 
18 MW.  
We hebben nog niet helder of er nu alsnog een uitgebreide MER moet komen. De provincie laat 
het aan de gemeente over. We hebben ENECO al wel gevraagd te onderzoeken wat de effecten 
zijn op het (nu al te hoge) geluidsniveau en op onze gevleugelde vrienden. Wie weet kunnen we 
op deze turbines alsnog ook detectieapparatuur krijgen. 
   
KAALSLAG IN DE POLDER(?) 
 

Martinushoeve weg 
De eigenaar wil de bomen aan de Martinushoeveweg rigoureus kappen. We moeten toegeven dat 
ze er niet florissant bij staan. Verkeersveiligheid zou een factor zou kunnen zijn. Toch hebben we 
een zienswijze ingediend met het verzoek een fatsoenlijk onderzoek, met het oog op 
vogelbescherming, te laten uitvoeren. Daar zijn protocollen voor. 
De Omgevingsdienst oordeelde dat de zgn. ‘quick scan’ niet voldoende was. Er moet een door een 
erkend bureau een ecologisch onderzoek op tafel komen. 
 

Sectie F 484 
Gemeente Woensdrecht heeft een ‘aanvraag kapvergunning’ ingediend voor sectie  
F 484. Dat betreft o.i. de populieren langs de Leidingstraat in de Woensdrectse polder. 
We vertrouwen er op dat de behandeling volgens het boekje zal verlopen. 
 
NIET KAPPEN MAAR PLANTEN 
 

Bomen moet je niet kappen, maar planten. Prima tegen klimaatverandering, kappen moet 
uitzondering zijn. Of moeten we zeggen: worden. Er komen in de gemeentelijke bekendmakingen 
nogal wat aanvragen voorbij. Afgevallen blad wordt in Brabant nogal eens ‘vuil’ genoemd! 
De provincie Brabant wil heel veel nieuwe bomen planten, laten we ons best doen om er in 
Woensdrecht een flinke portie van te krijgen.  
 

Dat we niet allemaal liefhebbers waren, hopelijk waren, bleek al eens vaker. We duiken even de 
geschiedenis in.  
 

- In 2003 lanceerde Brabants Landschap, samen met ZLTO en gemeenten,  
‘Dijk van een landschap’. Bedoeling: bomen planten en bloemrijke akker- en slootranden 
aanleggen. Op Boomplantdag werden o.a. diverse soorten bomen op de Nieuwe Dijk geplant.  
In 2005 werden ze vakkundig omgebracht, niet gekapt, maar via gif in daarvoor geboorde gaatjes.  
De dader is nooit gevonden.  
Wat de andere poot van het plan betreft: In Woensdrecht heeft het heel lang geduurd voordat er 
wat animo kwam voor bloemrijke akker- of slootranden, toch een gesubsidieerde activiteit. Henk 
Roefs heeft er hard aan moeten trekken. 
- De eigenaar van het ‘bonenverwerkingsbedrijf’ in de polder wilde het historische groepje platanen 
rond het perceel kappen. Kreeg geen vergunning en ging ze toen op eigen houtje kandelaberen. 
Nog in het broedseizoen ook. Zonder vrijstelling en vergunning dus. 
- In Putte zijn monumentale, beschermde beuken gesneuveld omdat hun status juridisch niet goed 
was vastgelegd, zo bleek bij de Hoge Raad. De omissie in de Woensdrechtse regels is inmiddels 
verholpen, maar de mooie beuken zijn wel brandhout geworden. 
- Langs de Plantagebaan zijn een paar jaar geleden aan de Oostkant een hele serie mooie grote 
eiken vervangen door jonge exemplaren. De nog gezonde ouwetjes gaven te veel schaduw!  
Voor schaduwschade bestaat overigens een vergoeding, maar toch.  
- Wat gaat er gebeuren met de 125 eiken op het VIVOO veld in Huijbergen? Gaan ze echt gekapt 
worden voor de reorganisatie van een voetbalveld? 
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We hopen dat de gemeente en zijn inwoners een beetje ‘bomengek’ worden. Dat een eventuele 
kap zorgvuldig beoordeeld zal worden en dat de nieuwe waardevolle bomenlijst, waar we 
aanvullingen voor hebben aangedragen, binnenkort van kracht wordt. 
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